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Tisztelt Elnök Úr! 

Az Alaptörvény 7. cikk (1)-(2) bekezdése, valamint az Országgyűlésről szóló 2012. évi XXXVI. 
törvény 42. § (8) bekezdése alapján írásbeli választ igénylő kérdést kívánok benyújtani 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címzettje: Dr. Pintér Sándor, belügyminiszter 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címe: "Egy üresen álló kórházi szárnyban működik a klíma, 
míg a magyar kórházak jelentős részében nem vagy alig. Hogyan lehetséges ez?" 

Tisztelt Miniszter Úr!

Az  atlatszo.hu  oldalon  található  „Május  óta  megy  a  klíma  az  üresen  álló  új  tatabányai
kórházépületben„  című  cikkben  arról  írnak,  hogy  „a  tatabányai  Szent  Borbála  Kórházhoz  12
milliárdért épült új épület hónapokkal ezelőtt elkészült, de még nem adták át, viszont folyamatosan
megy benne a klíma.”:

„Várhatóan  ősszel  kezdődik  a  betegellátás  a  tatabányai  Szent  Borbála  Kórház  új  szárnyában,
közölte  érdeklődésünkre a kórházigazgató.  A legutolsó hírek az  épületről  tavaly nyáriak:  akkor
arról számoltak be az illetékesek, hogy az új kórházi pavilon belső tereinek kivitelezése zajlik. Azóta
néma csend van a projektről.

Az új szárny, az úgynevezett “U” épület tervezésére és kivitelezésére 2018. november 9-én írta ki a
kórház a közbeszerzést. Az ajánlattételi határidőt hatszor kitolták, és végül 2020. december 31-én
jelent meg a Közbeszerzési Értesítőben a tender eredménye.

Az eredetileg nettó 4,5 milliárd forintra becsült munkát a Strabag Zrt. nyerte nettó 12,1 milliárdos
ajánlattal,  ami a becsült érték 2,6-szorosa, vagyis majdnem háromszorosa. Más lehetőség pedig
nem volt, mert hiába hosszabbították meg többször is a jelentkezési határidőt, a Strabagon kívül
csak egy pályázó volt.  Azonban a rutinos tendernyertes WHB Kft. ajánlata érvénytelen lett  egy
banális hiba miatt: nem csatoltak pár alapvető dokumentumot.

(…)

Tavaly  július  óta  azonban  semmilyen  hír  nincs  a  Szent  Borbála  Kórház  új  épületéről.  Se  a
tatabányai polgármester, se Bencsik János közösségi oldalán, se a megyei lapban, se a kórház, se



az Országos Kórházi Főigazgatóság honlapján.

Információink szerint a kivitelezés rendben befejeződött tavaly, határidőn belül, azonban az épület
azóta is üresen áll, és még nincs berendezve sem (bútorok, orvosi eszközök), viszont folyamatosan
megy benne a klíma.

Ez annyira abszurdnak tűnt, hogy kérdéseket küldtünk az Országos Kórházi Főigazgatóságnak a
beruházással  kapcsolatban.  Megérdeklődtük,  hogy  elkészült-e  a  kivitelezés  és  ha  igen,  mikor;
mennyibe kerül és megtörtént-e a berendezés (ha nem, miért nem); mikor fogják átadni az épületet
és mikortól használhatják majd a betegek.

Megkeresésünkre a Szent Borbála Kórház főigazgatója,  Dr. Virág József válaszolt,  aki részletes
tájékoztatást adott a beruházás állásáról. Levele változtatás nélkül:

„Örömmel  tájékoztatjuk,  hogy  az  új,  »U«  épület  megvalósítása  hamarosan  befejeződik.  A
beruházás keretében az épület külső és belső kivitelezése tervszerűen és folyamatosan haladt, az a
szerződésben foglalt határidőn belül megtörtént, a műszaki átadás-átvételi eljárás 2023. október
19-én lezárult.

A rendeletésszerű  használathoz  szükséges  volt  az  épület  távhőrendszerbe  való  bekötése,  ezek  a
munkálatok  ez  év  május  10-ig  befejeződtek  és  a  próbaüzem  is  sikeresen  megtörtént.  Az
állagmegóvás érdekében azóta is folyamatos hőmérséklet-temperálást biztosítunk az épületben.”

 

Kérdezem Önt:

Egy üresen álló kórházi szárnyban működik a klíma, míg a magyar kórházak jelentős részében nem
vagy alig. Hogyan lehetséges ez?

 

Budapest, 2024. augusztus 18.

 

Tisztelettel:

Dr. Vadai Ágnes

Demokratikus Koalíció
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